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جدول نرخ سکه و ارز
قیمت )به تومان(نوع سکه

4,785,000سکه تمام طرح جدید
4,650,000سکه تمام طرح قدیم

2,654,000نیم سکه
1,703,000ربع سکه
1,030,000گرمی

429,400هرگرم طلای 18 عیار
نوع ارز

13,968دلار
15,870یورو
17,931پوند

2,319لیر ترکیه
3,838درهم امارات

قیمت خودرو های داخلی

رئیس مرکز خشکســالی گفت: در سال آبی جاری، 
میزان بارش نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۰۱ درصد 
رشد داشته و تمام استان ها بیش از حالت عادی نسبت 

به دوره بلندمدت بارش دریافت کرده اند.
صادق ضیاییان در گفت وگو با  باشــگاه خبرنگاران جوان، 
درباره آخرین وضعیت بارش از ابتدای سال زراعی جدید اظهار 
کرد: براســاس آخرین آمار از ابتدای مهر تا ۳۱ اردیبهشــت، 
مجموع بارش های کشور ۳۰۳ میلی متر بوده، در حالیکه میزان 
 بارش در مدت مشابه سال قبل ۱۵۰ میلی متر و بلندمدت ۲۱۶ 

میلی متر بوده است.
وی با بیان اینکه میزان بارش نسبت به مدت مشابه سال قبل 
۱۰۱ درصد، بلندمدت ۴۰ درصد افزایش داشته است، افزود: با 
توجه به بارش های مناسب در سال زراعی جدید تاکنون بیش از 
۱۳۰ درصد نسبت به یک سال زراعی کامل بارش دریافت کردیم.

رئیس مرکز خشکسالی با اشاره به اینکه تمامی استان ها بیش 
از نرمال نســبت به دوره بلندمدت بارش دریافت کردند، بیان 
کرد: در این میان استان های ایلام بیش از ۹۹ درصد و گلستان 
۸۵ درصد بیش از نرمال بارش دریافت کردند. کمترین میزان 
بارش نسبت به دوره بلندمدت هم مربوط  به استان های کرمان 

با ۳/۷ درصد و اردبیل ۷/۳ درصد بوده است.
ضیاییان، میزان بارش در سه ماه آینده را نرمال پیش بینی 
کرد و گفت: بولتن های هواشناســی نشان می دهد که دما در 

ماه های آتی تا حدودی افزایش خواهد یافت.
وی با اشــاره به اینکه بارش ها در فصل تابســتان ســهم 
قابل توجهی از بارش ســال زراعی را ندارند، بیان کرد: با توجه 
به آنکه تا پایان فصل زراعی زمان زیادی باقی نمانده است، اما 

نمی توان مجموع میزان بارش ها را با قطعیت اعلام کرد.
به گفته رئیس مرکز خشکسالی، با توجه به آنکه بارش های 
تابستانه عمدتا به صورت رگباری است، از این رو احتمال وقوع 
ســیل دور از انتظار نیســت که در پیش بینی های کوتاه مدت 

هواشناسی قابل پیش بینی است.
ضیاییان با بیان اینکه میزان آب های جاری و پشــت سد ها 
به میزان کافی است، اظهار کرد: با وجود بارش های مناسب در 
اغلب نقاط کشــور در سال زراعی جدید، کمبود منابع آب های 
زیرزمینی به طور کامل رفع نشده است که میزان دقیق سطح 
منابع آب های زیر زمینــی را باید وزارت نیرو اعلام کند.وی با 
اشاره به اینکه افزایش میزان بارش بیش از یک سال زراعی در 
رفع مشکل کم آبی کشاورزان تاثیر بسزایی دارد، تصریح کرد: 
اگرچه میزان بارش نسبت به سال زراعی گذشته بیش از ۱۰۰ 
درصد رشد داشته است، اما سال گذشته به سبب خشکسالی و 

کم آبی بی سابقه معیار نیست.

رئیس مرکز خشکسالی:
 تمام استان های کشور  

بیش از حالت عادی بارش داشته اند
در حالی که فصل نقل و انتقالات بازار مسکن از 
چندی قبل آغاز شده، دولت هنوز برنامه مشخصی 
برای کنترل اجاره بهای مســکن ارائه نکرده و اگر 
هم برنامه ای بوده، در حد پیشــنهاد و ارائه طرح 

بوده است.
با نزدیک شدن به تابستان و آغاز فصل نقل و انتقالات، 
نوسان قیمتها در بازار اجاره هم به تبع قیمتهای نجومی 
خرید و فروش شــروع شده است. در شرایطی که به نظر 
میرسد دولت برنامه موثری برای کنترل این وضعیت ارائه 
نکرده است، نرخهای عجیبی از بازار به گوش میرسد. در 
همین رابطه یکی از مخاطبان روزنامه که یکسال گذشته 
را در واحــدی قدیمی در منطقه پونک تهران ســکونت 
داشــت و علاوه بر ۴۰ میلیون تومان پول رهن، ماهیانه 
یک و نیم میلیون تومان نیــز اجاره می پرداخت، اظهار 
کرد: صاحبخانه ما برای ســال آینده اجاره را به دو و نیم 
میلیون تومان افزایش داده اســت، به همین علت ناچارم 

به مناطق پایین تر نقل مکان نمایم.
هرچه به تابســتان نزدیک می شــویم، از این دست 
اخبار بیشتر به گوش میرسد ولی معلوم نیست وزارت راه 
و شهرســازی که در زمان تصدی پنج ساله وزارت عباس 
آخوندی اعتقادی به ساخت مسکن نداشت، حالا که بازار 
با کمبود عرضه مواجه است، چگونه میخواهد و میتواند از 
اقشار ضعیف در برابر موج گرانی در بازار اجاره حمایت کند.
به گزارش خبرگزاری فارس، همه ساله با آغاز فصل 
نقل و انتقالات، بازار مســکن دستخوش تغییرات عمده 

می شود و هر سال نیز دولتی ها و مجلسی ها با دادن پیام ها 
و وعده های توخالی مستاجران را به روزهای بهتر امیدوار 
می کنند، اما بعد از اتمام روزهای داغ تابستان مجددا این 

بازار تا سال آینده فراموش می شود.
بازار مسکن این روزها شرایط خاصی را سپری می کند 
و بر خلاف سال های گذشته که این بازار تقریبا در رکود 
مطلق به سر می برد، امسال قیمت های عجیب و نجومی در 
این بازار شنیده می شود که به نوعی ماحصل کاهش تولید 
مسکن و افزایش های ناگهانی قیمت خرید مسکن است.
در عین حال کم کاری دولت در ارائه راهکارهایی برای 

متعادل کردن نرخ اجاره بها را باید این روزها به عینه دید، 
چرا که با وجود آغاز فصل نقل و انتقالات نه تنها برنامه های 
کوتاه مدت هنوز رونمایی نشده، بلکه برنامه ای برای بلند 

مدت نیز دیده نمی شود.
ارائه بســته جدید وزارت راه و شهرسازی نیز که به 
گفته اسلامی وزیر راه و شهرسازی فاز مطالعاتی آن عید 
فطر آغاز می شود، این روزها مورد انتقاد اکثر کارشناسان 
مســکن واقع شده، به طوری که قریب به اتفاق این افراد 
معتقد هســتند که تعیین ســقف قیمتی برای اجاره بها 

نمی تواند در بازار اجاره مفید واقع شود.

تولید مسکن استیجاری 
بهترین اقدام برای کنترل بازار اجاره

اظهارات کارشناسان مسکن نشان می دهد که برنامه 
های کوتاه مدت باید قبل از آغاز فصل نقل و انتقالات آن 
هم به شکل منطقی ارائه شود اما بهترین اقدام برای کنترل 
بازار مسکن و اجاره تولید مسکن استیجاری است، کاری 
که می تواند با الگوبرداری از کشورهای همسایه مثل ترکیه 

بازار اجاره مسکن را متعادل تر کند.
در همین رابطه مهدی روانشادنیا، کارشناس اقتصاد 
مسکن با اشاره به اینکه کوچ متقاضیان مسکن به مناطق 
پایین تر از سال گذشته، بعد از گران شدن قیمت ها آغاز 
شــد، گفت: قطعا مســتاجران به دلیل گران شدن نرخ 
اجاره بها به دنبال مناطق پایین تر و حتی دیگر شــهرها 

کشیده می شوند.
وی افزود: ایران یکی از کشورهایی است که کمترین 
تولید مسکن در بخش استیجاری را دارد، بنابراین دولت 
می تواند با تولید مسکن استیجاری به کمک بازار مسکن 

و مستأجران به خصوص خانه اولی ها بیاید.
این کارشناس مســکن در مورد تعیین قیمت اجاره 
بها با اشاره به اینکه مکانیزم های غیراقتصادی با توجه به 
افزایــش بی رویه اجاره بها کمتر می تواند در بازار اثرگذار 
باشد، اظهار داشت: قطعاً مکانیزم های غیراقتصادی در بازار 
اجــاره بها می تواند به بازار زیرزمینی و قیمت های پنهان 
منجر شود، پس دولت بهتر است که تمهیداتی برای این 

موضوع بیاندیشد.

با وجود تورم شدید در بازار اجاره

دولت هنوز برنامه ای برای حمایت از مستاجران ندارد

یک اقتصاددان با بیان اینکه از سال ۱۳۷۹ 
بررسی های مختلف برای احصای مشکلات نظام 
بودجه ریزی کشور انجام شده، گفت: عزم لازم 

برای اصلاح ساختار بودجه وجود ندارد.
محمد قاسمی در گفتگو با خبرگزاری تسنیم، با 
بیان اینکه از سال ۱۳۷۹ در مرکز پژوهش های مجلس 
مطالعات مفصل و بررسی های مختلفی برای احصای 
مشکلات نظام بودجه ریزی کشور انجام شده، گفت: 
اگر نظام بودجه ریزی در کشــور ما مشکل دارد ابتدا 
باید ببینیم روابط بین مردم و دولت به چه نحوی است.
 به گفته این کارشناس اقتصادی، بر اساس بررسی های

 انجام شده در مرکز پژوهش های مجلس،  برای هر عدد 
مندرج در بودجه حداقل در شش سطح سؤال مطرح 

می شود، که بایستی به آنها پاسخ داده شود.
وی با ابراز اینکه ابتدا بایســتی مشخص شود آن 

عدد به لحاظ ماهیت منابع و مصارف از کجا تأمین شده 
است، گفت: با توجه به نظام اداری کشور بایستی شفاف 
شود که پول قرار است صرف چه کار و وظیفه ای شود.

قاســمی ادامه داد، از لحاظ نظــام حقوقی باید 
مشخص شود چه کسی در رابطه با این پول صلاحیت 
تصمیم گیــری و اجرایی دارد و قرار اســت این منبع 
به چه نحوی هزینه شود، از طرف دیگر بایستی به این 
سؤال پاسخ داده شود که این منبع تخصیص داده شده 

چه تأثیری در اقتصاد کشور دارد.
معاون اقتصادی مرکز پژوهشهای مجلس گفت: 
ســؤال پنجم این اســت که به لحاظ فنی آیا بهترین 
شیوه مصرف این پول همین شیوه ای است که برای 
آن در نظر گرفته شده است. سؤال آخر نیز این است 
که نحوه و رویه نظارتی بر این پول به چه شکل است. 
برای هر عدد بودجه باید به این شــش وجه پاســخ 

وجود داشته باشد.
این کارشــناس اقتصادی گفــت: در بعد منابع و 
مصارف اگر قرار باشد به همین شیوه به دنبال کاهش 
وابستگی به نفت باشیم به نتیجه نخواهیم رسید، در 
مقابل آن قرار است به سمت نظام مالیاتی حرکت کنیم، 
در این نظام بایستی رابطه ملت و دولت مشخص شود 
و هرکدام چه حقوقی نســبت به یکدیگر دارند، این 
درحالی است که  گروههای مختلف صنفی می گویند 
»از مــا مالیات نگیرید« و یــا در طرف مقابل دولت 
نمی تواند به مردم بگوید »بایســتی مالیات بدهید«، 
چراکه باید درباره کارایی و نحوه هزینه کرد این مالیات 
وصول شده پاسخگو باشد. در نهایت می بینیم که اراده  و 
چشم اندازی درباره کاهش وابستگی به نفت وجود ندارد 
چرا که از سوی سیاست گذار اراده کاهش وابستگی به 

نفت وجود ندارد.

 بر اساس این گزارش، سال گذشته مقام معظم رهبری
 طی دستوری به دستگاه  های اجرایی و مجلس شورای 
اسلامی خواستار اصلاح ساختار بودجه کشور شدند. 
رهبر انقلاب فرصت ۴ماهه ای به دولت و مجلس 
برای اصلاح ساختار بودجه کشور داده بودند و بر این 
اساس، دولت تا پایان تیر ماه فرصت دارد تا پیش نویس، 
گزارش و یا حتی لایحه اصلاح ساختار بودجه کشور 
را به مجلــس تقدیم کند. دولت در لایحه بودجه در 
سال قبل حداقل ۱۲ اصلاح ساختار و تغییر را لحاظ 
کرده بود اما باید پذیرفت که با توجه به شرایط خاص 
اقتصادی کشــور واکنش جدی به این تغییرات داده 
نشد، به هر حال این ۱۲ تغییر به  صورت مقطعی اعمال 
می شد و اثرات بلندمدتی در اقتصاد ایران نداشت از این 
جهت مقامات ارشــد کشور بر تغییر و اصلاح اساسی 

ساختار بودجه تأکید کردند.

یک اقتصاددان:

عزم لازم برای اصلاح ساختار بودجه وجود ندارد

رئیس سازمان حمایت از مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان با رد اینکه این سازمان قیمت گذار 
خودرو است، گفت: ما فقط کارشناسیِ قیمت 
تمام شده را انجام می دهیم واتفاقات کف بازار 

برعهده دستگاه های تصمیم گیر نیست. 
به گزارش خبرنگار اقتصــادی روزنامه کیهان، 
عباس تابش در نشســت خبری روز گذشــته خود 
با بیان اینکه بر قیمــت های ۱۰۰ قلم کالا نظارت 
می کنیم اظهار داشــت: در بین کالاهای اساســی، 
تقریبــا کالایی نبوده که از پنج، شــش ماه قبل از 
گرانی آن، به دستگاه های مسئول هشدار نداده باشیم 
و در کالاهایی که به هشــدار های ما رسیدگی شد 

قیمت ها تغییر نکرد.  
وی افزود: فرایند قیمت گذاری به دوگونه انجام 
می شود یکی اینکه کالاهای مشمول قیمت گذاری 
ماننــد دریافت کنندگان ارز ۴۲۰۰ تومانی که بدون 
قیمت گذاری اصلا حق فروش ندارند و دیگر، کالاهایی 
که راســا قیمت گذاری می شود و در صورت وجود 
شــاکی خصوصی یا تخطی از نرخ مصوب، سازمان 

حمایت به آن ورود می کند. 
رئیس ســازمان حمایت از مصــرف کنندگان و 
تولیدکنندگان با اشاره به اینکه گرانی با گران فروشی 
تفاوت دارد، بیان کرد: در گران فروشــی شما با یک 
فاکتور، کالایی خرید می کنید که براســاس ضوابط 
هیئت تثبیت قیمت، نرخ گذاری شــده و اگر بیشتر 
از سود مصوب، قیمت آن افزایش پیدا کند، مصداق 

گران فروشی می شود. 
تابش ادامه داد: بحث گرانی ها متفاوت اســت، 

زمانی که عرضه و تقاضا برابر نباشــد )به هر دلیلی( 
گرانی رخ می دهد و بخشــی از این گرانی ها منشا 
داخلی ندارد، مثلا قیمت جهانی شکر، برنج، فولاد و... 

روی قیمت های داخلی هم تاثیر می گذارد. 
به گفته وی، بعضی از تغییر قیمت ها هم به دلایلی 
همچون افزایش دستمزد است که اگر در قیمت تمام 
شده لحاظ نشــود، چرخه تولید آسیب خواهد دید؛ 
چنانچه اگر وفور کالا نداشته باشیم این خود آسیب 
به مصرف کننده است. بنابراین بخشی از تغییر قیمت 

ها به طور مصوب انجام می شود. 
رئیس ســازمان حمایت از مصــرف کنندگان و 
تولیدکنندگان اضافه کرد: اما آیا فقط اینها دلیل گرانی 
اســت؟ خیر؛ برخی هم در داخل کشور سودجویی 
می کنند. به عنوان مثال ما در بوشهر سراغ کارخانه 
های تن ماهی رفتیم که از چهار کارخانه، ســه تای 
آن به خاطر اینکــه منتظر ارز ۴۲۰۰ تومانی بودند، 

تعطیل بود! 
تابش ادامه داد: ما مســئولیت گران فروشــی را 
داریم نه گرانی. اگر کســی می خواهد مسئولیتی در 
زمینه گران فروشی نداشته باشد، باید سند )فاکتور( 
کالا را داشــته باشد؛ اصناف هم مکلف هستند برای 
کوچک ترین واحد خرید خود )حتی برای بیسکوت( 

سند بدهند. 
وی افــزود: کل توان ما در کشــور به ۳۰۰۰ نفر 
هم نمی رســد اما باید چهار میلیون واحد را بازرسی 
کنیم، به همین دلیل اگر کمک مردم نباشد، سازمان 
حمایــت قطعــا ناکارآمد خواهد بود. ســامانه ۱۲۴ 
 هم شــبانه روزی فعال اســت و مردم می توانند در 

زمینه هایی مانند رصد کالا و... گزارش دهند. 
رئیس ســازمان حمایت از مصــرف کنندگان و 
تولیدکنندگان با بیان اینکه در بحث بازرسی، هشت 
درصد افزایش نسبت به سال ۹۶ داشتیم، گفت: این 
در حالی است که نه به لحاظ بودجه ای و نه به لحاظ 
نیرو، هیچ کمکی به ما نشــده است. ضمن اینکه ۱۱ 
نفر از کارمندهای رسمی و شش نفر قراردادی هم از 

ما کم شده است. 
به گفته تابش، افزایش پرونده های جرائم معادل 
۱۲۴۵ درصد بوده و از اول ماه مبارک رمضان، تعداد 
گشت های روزانه به ۴۰ عدد رسیده که می خواهیم 
 آن را به تمام کشــور تســری دهیم. با صدای رســا 
می گویم که به اندازه کافی کالا داریم و نیازی به انبار 
کردن نیســت، اتفاقا دشمن همین را می خواهد که 

تقاضای کاذب و گرانی رخ دهد. 
قیمت گــذاری خودرو هنوز به شــورای رقابت 

برنگشته است
وی در خصوص بازگشت شورای رقابت به چرخه 
قیمت گذاری خودرو اظهار داشت: تا الان مصوبه ای 
ابلاغ نشده که قیمت گذاری به شورای رقابت برگشته 
باشد لذا مرجع قیمت گذاری برای خودروهای پرتیراژ 

همچنان سازمان حمایت است. 
رئیس ســازمان حمایت از مصــرف کنندگان و 
تولیدکنندگان در پاسخ به سوال کیهان مبنی بر اینکه 
وقتی قیمت گذاری بر عهده شماست، پس چرا اجازه 
دادید پراید ۶۰ میلیون شود؟ گفت: ما هیچ وقت به 
قیمت ۶۰ میلیون تومان رضایت ندادیم. تصمیم گیری 
قیمت هم با ستاد تنظیم بازار است، ما فقط با صورت 

های مالی دریافتی، کار کارشناسی قیمت تمام شده 
را انجام می دهیم.

تابــش بیان کرد: اتفاقات کــف بازار را هم نباید 
بر عهده دســتگاه های تصمیم گیر نوشت. در کانال 
های تلگرامی فروشنده و خریدار واقعی وجود ندارد و 
قیمــت ها به صورت مصنوعی بالا می رود؛ لذا اینکه 
در بازار، فردی خودروی نداشته اش را می فروشد و 
قیمت های مصنوعی به بازار تحمیل می کند، نباید 

پای ما نوشته شود. 
وی در پاسخ به ســوال دیگر کیهان که جریمه 
های گرانفروشــان که به خزانــه می رود، چه نفعی 
بــرای مصرف کننــده دارد؟ بیان کرد: اگر شــاکی 
خصوصی وجود داشته باشد، عین جرم به حساب او 
می رود و جریمه اش به خزانه می رود اما از آنجا که 
ما مدعی حقوق عامه هستیم، با توجه به اینکه خزانه 
هم جیب عموم مردم اســت، در سایر موارد به خزانه 

واریز می شود. 
رئیس ســازمان حمایت از مصــرف کنندگان و 
تولیدکنندگان از وجود ۷۰ تا ۸۰ هزار خودروی ناقص 
در کف انبار ها خبر داد و گفت: تمام اهتمام خود را 
گذاشتیم تا خودروهای ناقص را کامل کنیم، باید به 

خودکفایی در قطعات خودرو نزدیک شویم. 
تابش درباره ممنوعیت های صادراتی برخی کالاها 
مانند پیاز و سیب زمینی و لغو آن، ابراز کرد: به عنوان 
حامــی مصرف کننده، با صادرات قبل از تامین بازار 
داخل، مخالفم. مدل جدید سازمان حمایت استفاده 
از عوارض صادراتی برای کالاهاســت تا ممنوعیت را 

برداریم.

رئیس اتحادیه بارفروشــان میدان مرکزی میوه و تره بار گفت: 
تقاضای چندانی برای خرید میوه در ماه مبارک رمضان وجود ندارد 

و هندوانه تنها محصول پرمشتری این ماه بوده است.
حسن صابری در گفت وگو با  باشگاه خبرنگاران جوان، از کاهش قیمت 
پیــاز خبر داد و گفت: هم اکنون قیمت هر کیلوگرم پیاز در میدان مرکزی 
میوه و تره بار به یک هزار و ۵۰۰ تا دو هزار تومان رسیده که کاهش مجدد 

نرخ به زیان کشاورزان است.
وی دربــاره آخرین وضعیت قیمت میوه هــای نوبرانه افزود: هم اکنون 
هلو پیش رس وارد بازار شــده و طی ۱۰ روز آینده مابقی میوه های نوبرانه 

عرضه خواهد شد.
رئیس اتحادیه بارفروشان از کاهش قیمت گوجه سبز در بازار خبر داد 
و گفت: در حال حاضر قیمت هر کیلوگرم گوجه سبز ۱۵ تا ۲۰ هزار و هلو 

پیش رس هفت تا هشت هزارتومان است.
رئیس اتحادیه بارفروشان میدان مرکزی میوه و تره بار با اشاره به اینکه 
تقاضــای چندانی برای خرید میوه در ماه مبارک رمضان وجود ندارد، بیان 
کرد: هندوانه تنها محصول پرمشــتری این ماه بوده که قیمت آن نسبت به 

هفته های اخیر تا حدودی کاهش یافته است.
صابری ادامه داد: با توجه به فراوانی عرضه بخشی از هندوانه تولیدی به 
بازار های هدف صادر می شود که این امر از زیان کشاورزان جلوگیری کرده 
است چرا که سال گذشته بخشی از هندوانه تولیدی به عنوان خوراک دام و 

طیور مورد استفاده قرار می گرفت.
وی با اشاه به اینکه گیلاس های موجود در بازار نرسیده است، بیان کرد: 
گیلاس های فعلی موجود در بازار به اصطلاح تلخک است و تا زمانیکه میوه 

قابلیت عرضه به بازار را پیدا نکند، شامل قیمت گذاری نیستند.
رئیس اتحادیه بارفروشــان میدان مرکزی میوه و تره بار گفت: با توجه 
به افزایش تولید محصولات باغی، سرمازدگی اخیر تأثیری در عرضه ندارد.

صابری درباره آخرین وضعیت بازار سیب زمینی تصریح کرد: هم اکنون 
 حداکثر قیمت هر کیلوگرم ســیب زمینــی کهنه در میدان مرکزی میوه و 
تره بار ۳۵۰۰ و ســیب زمینی نو پنج هزار تومان اســت که با عرضه سیب 

زمینی گرگان، بازار این محصول متعادل می شود.

رئیس اتحادیه بارفروشان:
قیمت هر کیلو پیاز به 2هزار تومان 

کاهش یافته است

یک مقام مســئول گفت: : ۹۰ درصد لوازم 
آرایشی و بهداشتی که بصورت قاچاق به کشور 

وارد می شود تقلبی و بی کیفیت است.
حمیــد مقیمی؛ دبیــر انجمن لوازم آرایشــی و 
بهداشــتی در گفت وگو با  باشگاه خبرنگاران جوان،  
اظهار کرد: ۶۰ تا ۷۰ درصد از لوازم آرایشی و بهداشتی 
موجود در بازار خارجی و به عبارتی وارداتی است که 
بیشتر از کشــور های اروپایی از جمله آلمان، فرانسه، 

سوئیس، ایتالیا و اسپانیا وارد می شود.

وی با اشــاره به اینکه ســه هزار واحد صنفی در 
تهران مشــغول به فعالیتند افزود: از این تعداد ۷۰۰ 
تا ۸۰۰ واحدصنفی، بودن جواز کســب پروانه درحال 
فعالیت هســتند. ضمن اینکه در این صنف، ۷۰ هزار 

نفر مشغول به کار هستند.
دبیر انجمن لوازم آرایشی و بهداشتی با بیان اینکه 
کالا هایی که از مبادی رســمی وارد کشــور می شود 
توسط ســازمان غذا و دارو آزمایش می شود، تصریح 
کرد: ۹۰ درصد لوازم آرایشــی و بهداشتی که بصورت 

قاچاق به کشور وارد می شود تقلبی و بی کیفیت است 
)به دلیل نبود نظارت بر کیفیت آن، این اجناس را می 
توان جزء کالاهای تقلبی و بی کیفیت دانست( و عمده 
کالاهای قاچاق در این صنف می تواند ســلامت افراد 
را به خطر بیندازد که البته این اجناس با قیمت کمتر 

هم در بازار عرضه می شوند.
مقیمی گفت: باید تلاش کنیم که قاچاق در کشور 
به حداقل برســد و بدون شک مهم ترین انگیزه برای 

قاچاق سودآوری است.

دبیر انجمن لوازم آرایشی و بهداشتی ابراز امیدواری 
کرد که باتوجه به اینکه امســال به نام رونق تولید از 
سوی رهبر معظم انقلاب نامگذاری شده است، بسیاری 
از کمبودها در ایــن صنف و همچین ورود قاچاق در 

کشور به حداقل برسد.
به گفته مقیمی، درحال حاضر افزایش قیمتی را 
در این صنف شــاهد نیستیم اما اگر مسئولان ذیربط 
همکاری را با ما نداشــته باشند ممکن است قیمت ها 

افزایش یابد.

یک مسئول:

تقلبی است  90 درصد لوازم آرایشی قاچاق،  عضو هیأت علمی انستیتو تحقیقات تغذیه و صنایع غذایی 
کشور ازکاهش محسوس مصرف لبنیات در کشورخبر داد.

سهیل اسکندری در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه متأسفانه 
شــیر در سبد غذایی خیلی از ایرانی ها جایی ندارد، اظهار کرد: 
آمارها از کاهش محســوس مصرف لبنیات حکایت دارند و اگر 
فکری برای آن نشــود ۱۰ تا ۲۰ سال دیگر شاهد بیماری هایی 
نظیر پوکی اســتخوان، راشیتیســم و کوتاهی قد فرزندان مان 

خواهیم بود.
وی با بیان اینکه کشور ژاپن با بهبود تغذیه موفق شده است 
در طول ۲۰ ســال میانگین قد را ۱۰ سانتی متر افزایش دهد، 
اظهار کرد: در حالی که کشــور مــا با کوتاهی قد در طول ۲۵ 

سال گذشته روبه روست.
اسکندری در مورد میزان مصرف شیر، گفت: بر اساس سبد 
غذایی پیشــنهادی برای افراد ۱۸ تا ۵۰ ســال از سوی وزارت 
بهداشــت کشــور، هر فرد باید ماهانه ۸ لیتر شیر، ۳ کیلوگرم 
ماست و حدود ۵۰۰ گرم پنیر مصرف کند. این مقدار مطلوبی 
اســت اما در طول چند سال گذشته مصرف شیر و لبنیات به 
شــکل محسوسی تا ۲۵ درصد کاهش یافته و با توجه به نقش 
بی بدیل و بدون جانشینی که شیر در تغذیه انسان دارد از این 
نظر یک کمبود فاحشی در وضعیت غذایی ما ایجاد شده است.

وی افزود: کارشناسان تغذیه دو دلیل اصلی را در این باره ذکر 
می کنند؛ نخست، کاهش قدرت خرید خانوار و دوم، هشدارهایی 
که درباره افزوده شدن بیش از حد روغن پالم به شیر و محصولات 

لبنی از سوی برخی کارخانه ها، داده شد.
وی بــا بیان اینکه در حال حاضــر در دنیا نزدیک به ۱۸۰ 
میلیون تن چربی و روغن تولید می شــود که ۱۷ نوع چربی و 
روغن را شــامل می شود، ادامه داد: از این میان روغن پالم ۳۹ 
درصد، ســویا ۲۷ درصد، کلزا ۱۵ درصد، آفتابگردان ۹ درصد، 
نارگیل ۲ درصد، پنبه ۳ درصد، زیتون ۳ درصد و بادام زمینی 

۲ درصد تولید را به خود اختصاص داده اند.
این عضو هیأت علمی انستیتو تحقیقات تغذیه با بیان اینکه 
یک سوم روغن مصرفی دنیا پالم است، گفت: البته ایران در این 
زمینه افراط کرد؛ به طوری که در آن مقطع زمانی بیش از یک 
دوم روغن مصرفی کشور را پالم تشکیل داده بود. در ایران ۳۰۰ 
نوع فرآورده لبنی تولید می شــود که ۸ نوع از آن ها شامل پنیر 
پروسس آنالوگ، پنیر تازه با چربی گیاهی، پنیر خامه ای با چربی 
گیاهی، پنیر پیتزا پروســس، اسپریدهای مخلوط، شیرخشک 
با چربی گیاهی، بســتنی پروبیوتیک و بســتنی با استفاده از 
چربی های گیاهی تا مردادماه سال ۱۳۹۳ از سوی وزارت بهداشت 
و ســازمان ملی استاندارد مجاز به مصرف چربی گیاهی بودند. 
در مرداد ماه سال ۹۳ شماری از مقام های دولتی از جمله وزیر 
بهداشت وجود روغن گیاهی در شیر پرچرب برخی از شرکت ها 
را تأیید کردند. تولیدکنندگان منکر استفاده از این روغن شدند 

و سازمان ملی استاندارد ایران این کار را ممنوع دانست.

 کاهش محسوس مصرف
 لبنیات در کشور

دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران کشور گفت: بخشی 
از وضعیــت به وجود آمده به دلیــل تحریم ها را درک کرده و تابع 
 آن هستیم، اما متأسفانه بخشــی از مشکلات تأمین تایر به دلیل 

سوء مدیریت در وزارتخانه های مختلف است.
احمد کریمی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به آخرین وضعیت تأمین 
لاســتیک کامیون داران و نرخ های موجود در بازار، اظهار کرد: ما بخشی از 
وضعیت به وجود آمده به دلیل تحریم ها را درک کرده و تابع آن هستیم، اما 
متأسفانه بخشی از مشکلات به دلیل سو مدیریت در وزارتخانه های مختلف 

است و این مساله باید مدیریت شود.
وی ادامه داد: از توزیع لاستیک پس از گرانی های به وجود آمده ۱۰ ماه 
می گذرد، اما نتوانسته ایم جفت دوم لاستیک ها را به ناوگان خود ارائه کنیم.
دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران کشور با اعلام این که متوسط 
قیمت یک جفت لاستیک چینی برای ماشین های سنگین سه میلیون و ۲۰۰ 
هزار تومان اســت که نرخ آزاد آن بالای شش میلیون تومان تمام می شود، 
گفت: یک کامیون کشــنده ۱۸ چرخ در طول یکسال به طور متوسط پنج 
جفت لاســتیک نیاز دارد که اگر بخواهد آن را از طریق بازار آزاد تهیه کند 

باید ۳۰ تا ۴۰میلیون تومان هزینه پرداخت نمایند.
کریمی ادامه داد: برخی از ناوگان حمل و نقل ما نمی توانند از لاستیک 
چینی استفاده کنند و باید حتماً از لاستیک های فرانسوی و کره ای را خریداری 
کنند که این مساله هزینه های آنها را بالا می برد، چرا که هزینه یک جفت 
لاستیک فرانسوی یا کره ای سه میلیون و ۵۰۰ تومان است که این رقم در 

بازار آزاد به هشت تا ۹ میلیون تومان می رسد.
وی تصریح کرد: برای ما جای سوال دارد که اگر کمبود لاستیک برای 
توزیع از ســوی وزارتخانه های صنعت و راه و شهرســازی وجود دارد پس 
چگونه شاهد وجود لاستیک با نرخ آزاد در بازار هستیم مسأله ای که به طور 

حتم باید مسئولان نسبت به آن پاسخگو بوده و علت آن را توضیح دهند.
سخنگوی انجمن صنفی صنعت تایر هم درباره اختلاف تقریباً دو برابری 
قیمت تایر در کارخانه و بازار آزاد گفت: همچون خودرو که در بازار گران تر 
عرضه می شود، دلالان این کالا نیز با قیمت دلخواه تایر را در بازار می فروشند. 
اگر کسی می خواهد گران تر نخرد، از سایت کارخانه ها خرید خود را انجام دهد.

مصطفی تنها افزود: اصلی ترین مشــکل کارخانه ها تأمین به موقع مواد 
اولیه مورد نیازشان است که البته منحصر به مواد اولیه خارجی هم نیست؛ 

تولیدکنندگان ما در تأمین مواد اولیه داخلی هم مشکلات کم ندارند.
ســخنگوی انجمن صنفی صنعت تایر بیان کــرد: برخی کارخانه های 
تأمین کننــده مواد اولیه مورد نیاز از آن جایی که می دانند ما گزینه ای جز 
همکاری با آن ها نداریم و انحصاری هستند، این انحصار موجب سوءاستفاده 

آنها شده است.
تنها افزود: مشکل تایرسازان این است که قیمت محصول ما تحت کنترل 
بوده و سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان نظارت بر آن دارد 
اما در زنجیره تأمین ما کنترلی بر قیمت نیست. در نتیجه کسانی که مواد 
اولیه ما را تأمین می کنند دست شان باز است که با هر قیمتی که می خواهند 
مواد اولیه به ما می فروشند. از سوی دیگر نرخ تعرفه مواد تولید داخل قیمت 
بالایی دارند، تأمین ارز مشــکل دار بوده و قیمتی بالایی دارد؛ این مجموعه 
عوامل باعث می شود که تولیدکنندگان داخلی مواد اولیه عملًا معادل قیمت 

ارزی را تبدیل به ریال کرده و با ارز آزاد به ما می فروشند.

دبیرانجمن صنفی کامیون داران :

 بخشی از مشکلات تأمین لاستیک 
به دلیل سوء مدیریت دولت است

عضو هیات مدیره انجمن قطعه سازان اعلام 
کرد در حال حاضر خودروهای انباشت شده در 
کف کارخانه ها به ۱۶۰ هزار دستگاه رسیده است.
به گزارش فارس، فرهاد بهنیا در نشســت خبری 
خود اظهار داشت:                                                                                                                                                                                                                                                     یک شرکت قطعه ساز که در تأمین 
قطعات خودروها سهم بالایی دارد، بیشترین میزان ارز 
دولتی را دریافت کرده و در عین حال بیشترین سهم 
را در کسری قطعات خودروها دارد و عامل اصلی ناقصی 

۸۰ درصد خودروهای کف کارخانه است.
وی ادامه داد:                                                                                                                                                                                                                                  این شرکت بزرگ قطعه ساز در حال 
خریدن سهام شرکت های خودروساز است و بخشی از 

سهام آنها را هم خریده است.
عضو هیات مدیــره انجمن قطعه ســازان با بیان 
اینکه انباشــت خودروهای ناقص در کف کارخانه های 
خودروســاز باعث توقف گردش نقدینگی قطعه سازان 
شــده است، گفت: اگر این خودروها تجاری می شدند، 
مطالبات قطعه سازان پرداخت می شد و در ضمن قیمت 

خودرو نیز تا این حد بالا نمی رفت.

بهنیا اضافه کرد                 :         اگر می خواهیم میزان نارضایتی 
مردم را از صنعت خودروســازی کاهــش دهیم باید 
نهادهای امنیتی، قضایی و ســازمان بازرسی کشور به 
موضوع خودرو ورود کنند، لیست قطعه سازان را بگیرند 
و ببینند کدام شــرکت علت اصلی توقف خودروها در 

کف کارخانه است.
به گفته وی، سال گذشته حدود ۴۰ هزار دستگاه 
خودرو در کف کارخانه ها انباشت شده بود که در حال 
حاضر این تعداد به ۱۶۰ هزار دســتگاه رسیده است. 
اگر برای این مسئله اقدام فوری نشود، صنعت خودرو 

کشور فلج خواهد شد.
عضو هیأت مدیره انجمن قطعه ســازان بیان کرد                                                                                                                         :                                                                                             
خودروهای کف کارخانه به دلیل کسری یک یا دو قطعه 
انباشت شده اند. مشکل اصلی، انباشت بیش از ۱۰۰ هزار 

خودرو در کف کارخانه های خودروسازی است. 
بهنیا در پاسخ به این سو                                                                         ال که پیشنهاد شما برای 
نحوه قیمت گذاری خودرو چیست، نیز گفت: پیشنهاد ما 
آزادسازی قیمت خودرو است و در کنار آن باید مدیریت 

صنعت خودروسازی نیز مورد کنترل و ارزیابی قرار گیرد.
بومی سازی قطعات خودرو قیمت ها را شدیدا 

کاهش می دهد
در همین زمینه، صادق نجفی، مشــاور عالی وزیر 
صنعت، معدن و تجارت در حاشیه بازدید از نمایشگاه 
 قطعــات ایران خــودرو با بیان اینکــه در حال حاضر 
بومی سازی قطعات خودرو می تواند قیمت خودرو های 
داخلی را به شــدت کاهش دهد گفت: ظرفیت بزرگی 
در کشــور برای خودروسازان وجود دارد که با تولید و 

حمایت می توان نیاز به قطعه را رفع کرد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، وی افزود: در 
گذشــته در بحث خودرو خیلی غفلت کردیم و در این 
چند ماه با فشار های ایجاد شده توانسته ایم در تامین 
قطعات پیشــرفت خوبی را داشته باشیم که خود این 
باعث رونق تولید می شود. این آهنگ اگر حفظ شود در 
آینده نزدیک می توانیم تا ۹۵ درصد قطعات خودرو را 

داخلی سازی و از واردات جلوگیری کنیم.
در همیــن زمینه، منصور منصــوری، مدیر عامل 

شــرکت ســاپکو در حاشــیه بازدید از این نمایشگاه 
بیان کرد: حــدود ۶۵ درصد از قطعات خودرو از مواد 
اولیه گرفته تا قالب ها کاملا داخلی اســت و ۳۵ درصد 
باقیمانــده آن ارز بری دارد، یعنی مواد اولیه ســاخت 

قطعات، وارد می شود.
گفتنی اســت، بر اســاس اعلام مسئولان، هزاران 
خودرو به دلایلی مانند نبود قطعه، توسط خودروسازان 
دپو شده و معلوم نیست این دپو شدن به نوعی احتکار 
بوده یا اینکــه واقعا برای کامل شــدن این خودروها 
مشکل وجود دارد؛ چنانچه به دلیل وابستگی مقداری 
از قطعات به خارج، احتمال دارد تامین قطعه با مشکل 

روبه رو شده باشد. 
به هر شکل، تامین قطعات خودرو در داخل علاوه 
بر اینکه به طور کلی می تواند هزینه ســاخت خودرو و 
به تبع آن قیمت تمام شده خودرو را کاهش دهد، در 
همین مورد )یعنی ۷۰ هزار خودروی دپو شــده( نیز 
می تواند عرضه بازار را افزایش داده و در کاهش قیمت 

خودروها موثر واقع شود. 

عضو هیات مدیره انجمن قطعه سازان خبر داد

انباشت ۱۶۰ هزار دستگاه خودرو در کارخانه ها

در پاسخ به کیهان

سازمان حمایت :قیمت های خودرو را فقط کارشناسی می کنیم!


